
 

 

 

ACTA – RESUM DE LA PRESENTACIÓ SOBRE ELS PREPARATIUS DE LA CELEBRACIÓ 

DE LA COPA AMÈRICA 2024 
 

 

Data: Dilluns, 24 d’abril de 2023 

Hora: 18:00h 

Lloc: Fundació Barcelona Capital Nàutica (Moll de Llevant, 1)  

 

Assistència 

Persones ponents: 

• Ignasi Armengol, Fundació Barcelona Capital Nàutica 
 

Persones assistents: 

• Elisenda Alamany, Grup Municipal ERC 

• Pere Alemany, Cambra de Comerç de Barcelona 

• Begoña Blanco, persona experta 

• Carlos Escuredo, Grup Municipal ERC 

• Francesc Garcia, Comissions Obreres (CCOO) 

• Francisco Galván, Comissions Obreres (CCOO) 

• Marta Guinart, Direcció Turisme Ajuntament Barcelona 

• Noemí Martín, Grup Municipal Ciutadans 

• Manel Martínez, Associació de Veïns de la Barceloneta 

• Alfons Molons, Grup Municipal Junts 

• Marta Oliva, Associació Catalana de Professionals del Turisme (ACPT) 

• Núria Paricio, Unió d’Eixos Comercials Turístics Barcelona Oberta 

• Carmen Piera, Associació de Veïns de la Barceloneta 

• Miquel Prats, Federació d'Associacions de Veïns i Veïnes de Barcelona (FAVB) 

• Agustí Pujol, Direcció Turisme Ajuntament Barcelona 

• Carme Tomàs, Associació de Veïns de la Barceloneta 

• Marta Tria, Direcció Turisme Ajuntament Barcelona 

• Martí Sarrate, Associació Catalana d'Agències de Viatge Especialitzades (ACAVE) 

• Fermín Villar, Associació d'Amics, Veïns i Comerciants de La Rambla 
 

Secretaria tècnica: 

• Secretaria CTiC, Rosa Bada 

• Momentumco, Joan Casals 
 

 

Desenvolupament de la sessió 

Benvinguda i context 

Rosa Bada dona la benvinguda a les persones assistents i explica l’objectiu de la sessió, que és 

compartir informació sobre els preparatius de la celebració de la Copa Amèrica l’any 2024 a la 

ciutat de Barcelona  
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Ignasi Armengol explica que aquest esdeveniment esportiu tindrà lloc entre els mesos d’agost i 

octubre de l’any 2024 i que constarà en regates de dues hores 3 dies per setmana. Considera 

que serà un esdeveniment que pot generar força interès, però que serà molt espaiat en el temps 

i, per tant, de poca intensitat. Destaca que es facilitarà el seguiment de totes les activitats 

esportives, ja sigui gratuïtament des de la platja o des de TV3 que les emetrà en obert. Explica 

que l’esdeveniment consta de 6 equips (4 de la UE, un de Nova Zelanda i un d’EEUU), cadascun 

dels quals formats per un important nombre de persones, que poc a poc s’aniran instal·lant a la 

ciutat. Finalment detalla que paral·lelament a l’esdeveniment, estan projectats i/o en marxa una 

dotzena de projectes per apropar els esports marins i sensibilitzar sobre la importància de 

l’ecosistema aquàtic, tant a nivell de ciutat com de Catalunya, que comptaran amb la participació 

i implicació de diverses entitats i institucions. 

 

Torn obert de paraula 

Francesc Garcia pregunta sobre l’impacte econòmic esperat i la creació de llocs prevista per a 

la ciutat. Ignasi Armengol respon que s’ha encarregat un estudi d’impacte econòmic a la UPF, 

que ha estimat una repercussió directa al PIB català de 1.200 € i un coeficient multiplicador de la 

inversió de x6. Comenta que es preveu la creació de 18.500 llocs de treball, la majoria d’ells molt 

concentrats a la tardor 2024.  

Fermín Villar pregunta pel calendari previst i considera que seria interessant vincular d’alguna 

manera l’esdeveniment al carrer de la Rambla. Així mateix pregunta si està previst disposar 

d’espais de merchandising de l’esdeveniment. Ignasi Armengol respon que les regates està 

previst que tinguin lloc els dimecres, divendres, i un dia del cap de setmana, per bé que dependrà 

de les condicions meteorològiques. Explica que està previst dos espais de merchandising, un al 

Portal de la Pau i un altre al Port Vell, i que l’espai de Village previst al moll de la fusta estarà 

obert a tothom, per tant d’evitar que es converteixi en un espai elitista. 

Carme Tomàs pregunta sobre l’impacte que pot tenir l’esdeveniment sobre el barri de la 

Barceloneta. Ignasi Armengol respon que s’està elaborant un Pla de Mobilitat, en el qual està 

previst que hi participin les entitats veïnals. Comenta que està previst fer ús de tot el front litoral 

fins el Port Olímpic, i que el nou dic es converteixi en un gran mirador. Així mateix, destaca que 

es vol controlar el flux d’arribada de gent a la platja i explica que s’està plantejant de fer un ús de 

l’espai públic a mode de mercat prioritzant el comerç local.  

Elisenda Alamany pregunta sobre la tipologia de llocs de treball que es preveu generar, 

considera clau fer arribar tota la informació al barri, suggereix l’elaboració d’un mapa de les 

instal·lacions que serveixi a nivell d’hospitality i proposa implicar les biblioteques per tal de 

potenciar la literatura nàutica i fer entrar aquesta categoria d’esdeveniments a l’agenda cultural 

de la ciutat. Ignasi Armengol respon que els llocs de treball previstos són força variats i 

impliquen a diferents sectors, que efectivament s’està treballant en un mapa que serveixi no 

només per transmetre informació, sinó que esdevingui un element d’inici de relació amb les 

persones visitants. Així mateix, valora molt positivament la proposta sobre les biblioteques.  

Begoña Blanco pregunta sobre l’impacte que tindrà l’esdeveniment a la resta de la ciutat i 

planteja una eventual implicació del Museu Marítim de Barcelona. Ignasi Armengol respon que 

l’impacte serà elevat, ja que els equips estan composats per un centenar de persones, moltes de 

les quals venen amb la família. Explica que s’està treballant amb l’Ajuntament i la Generalitat en 

l’elaboració d’una agenda cultural relacionada amb l’esdeveniment que vinculi a museus, però 

també es relacioni amb la celebració dels 200 anys del Passeig de Gràcia o amb les festes de la 



 
Consell Municipal Turisme i Ciutat 

Presentació Copa Amèrica 2024 
 

Acta – Resum de la sessió 24/04/23                                 3                                   

Mercè de l’any 2023 i 2024. Finalment comenta que s’està treballant amb el gremi de 

restauradors per oferir un menú “Copa Amèrica”.  

Manel Martínez pregunta si hi ha previst celebrar esdeveniments musicals a la zona fòrum i 

suggereix l’establiment de beques per accedir a estudis de nàutica, fent-los així més accessibles 

a tota la població. Ignasi Armengol respon que es persegueix un model d’esdeveniments lúdics 

paral·lels de petit format, descentralitzats i eminentment en horari lectiu. Valora molt positivament 

la proposta sobre les beques i comenta que es podria parlar amb l’Institut de Nàutica. 

Noemí Martín pregunta sobre si hi ha alguna previsió d’ocupació de places hoteleres i d’activitats 

a les escoles. Ignasi Armengol respon que s’està treballant amb el Convention Bureau i que 

s’espera una ocupació elevada no només a Barcelona i la seva àrea metropolitana, sinó també 

a les poblacions portuàries properes (Sitges, ...). Comenta que s’està treballant en el projecte 

“Viu la vela” adreçat a públic escolar. 

Núria Paricio pregunta sobre com està previst difondre la informació sobre tot allò que està 

previst desenvolupar per tal que arribi als agents que volen col·laborar i participar-hi. En aquest 

sentit mostra la seva voluntat de participar-hi des de Barcelona Oberta per ajudar a que 

l’esdeveniment sigui tot un èxit a nivell de ciutat. Ignasi Armengol respon que s’està en 

converses amb el Districte de Ciutat Vella per veure com és millor canalitzar el fluxe d’informació. 

Fermín Villar considera que serà molt més eficient si es pot establir una interlocució directa entre 

la Fundació Barcelona Nàutica i la resta d’agents amb interès potencial. Ignasi Armengol mostra 

el seu acord i s’ofereix a celebrar reunions informatives amb una certa periodicitat.  

Carme Tomàs considera important traslladar als nouvinguts informació sobre la normativa 

municipal i capacitat sancionadora per tal d’intentar minimitzar les actituds incíviques i pregunta 

per si està previst posar lavabos o construir equipaments que romanguin un cop finalitzat 

l’esdeveniment. Finalment, insisteix en la necessitat d’informació per tal de poder treballar 

conjuntament entre totes les entitats implicades. Ignasi Armengol mostra el seu acord en la 

necessitat de comunicar de forma adient unes pautes de comportament cívic a les persones 

visitants i comenta que està previst disposar de lavabos de construcció efímera al llarg de 

l’esdeveniment. Finalment, accepta la necessitat d’establir espais per compartir i treballar plegats 

amb les entitats i institucions implicades i es compromet a cercar la millora manera d’implantar-

ho. 

Rosa Bada agraeix la presentació i les intervencions efectuades, i assumeix el compromís d’anar 

actualitzant tota la informació sobre el desenvolupament de l’esdeveniment i projectes vinculats 

que es rebi per part de la Fundació Barcelona Capital Nàutica. 

 

 

Sense més intervencions s’aixeca la sessió. 


